
Otevřený dopis zastupitelům města Teplice 31.5.2024 
 
 
Vážený pane / Vážená paní, 
 
touto cestou si Vás z pozice spolku V TRNOVANECH ŽÍT A PRACOVAT z.s. dovolujeme požádat o 
vyjádření a případně Vás blíže seznámit s důvodem nesouhlasu spolku a občanů, kteří se rozhodli 
připojit svůj podpis pod petici, jež se vymezuje proti vybudování nízkoprahového centra sociálních 
služeb pro bezdomovce v městské části Teplic – Trnovany. Samotná petice byla městu Teplice předána 
28. 5. 2024. Celkový počet předaných podpisů činil 4248. 
 
Město Teplice od počátku dostatečně nekomunikovalo projektový záměr s veřejností, a možná ani 
s některými ze zastupitelů, a nyní staví občany před hotovou věc. Až na základě velkého vzepjetí 
občanů, jichž se problém bezprostředně dotýká, došlo 28. 5. 2024 k představení projektu, který je již 
dle informací města v závěrečné fázi zpracování. Na tomto setkání bylo vzneseno ze strany občanů 
mnoho relevantních dotazů, ale na mnohé bohužel nebylo ze strany primátora ani ostatních zástupců 
města adekvátně odpovězeno. Spolek a občané bohužel po setkání s panem primátorem Štáblem 
dochází k závěru, že jediným z hlavních cílů je čerpat prostředky z fondů EU a využít existující majetek 
města bez jakékoliv strategie poskytování sociálních služeb ve městě.  
 
Občané se taktéž pozastavují nad slučitelností a účelností vynaložených prostředků, kdy na pouhých 
cca 360 m2 má dojít k poskytování několika sociálních služeb, které budou v jednom místě kombinovat 
pomoc pro matky s dětmi a lidi bez domova, u kterých není vyloučeno, že budou častěji docházet pod 
vlivem omamných látek.  
 
Zároveň centrum dle dosavadních informací z města nebude poskytovat nepřetržitý provoz. 
Současné nízkoprahové centrum v Denisově ulici má otevírací dobu ve všední den od 8:00 do 15:00 
hodin a během víkendu od 10:00 do14:00 hodin. Dále nízkoprahové centrum zmiňuje, že nepřijme 
klienta pod vlivem alkoholu nebo drog. Důvodně se tedy obáváme, že klient, který nebude 
nízkoprahovým centrem přijat zůstane v dané lokalitě. Zástupci města i ředitelka organizace Květina 
tvrdí, že se klienti v blízkosti centra nezdržují, to je však ve velkém rozporu s tvrzením lidí, kteří 
v Řetenicích bydlí, což zaznělo výrazně i na setkání v Riegrově ulici. Proto se ptáme, nejedná se pouze 
o přesunutí problému z jedné městské části do jiné, a to bez jakékoliv koncepce? Pan primátor 
nepřesvědčil občany dosud, ani během setkání, že bude město schopné bezpečnost zajistit. Toto 
nekoncepční řešení, kdy město Teplice zároveň postrádá plán prevence kriminality, může výrazně 
zhoršit kvalitu života lidí žijících v blízkosti centra. Je možné očekávat pokles hodnoty nemovitostí a 
ohrozit další podnikatelskou činnost.  

Z výše uvedených důvodů bychom Vás, jako zastupitele města, rádi požádali o zamyšlení se nad tímto 
problémem a o případné vyjádření k následujícím otázkám.  
 
1) Je tato lokalita, pro tyto služby, v této kombinaci, v jednom objektu a s jediným přístupem do 
oploceného areálu vhodná? 
 
2) Proč nebyl záměr projednán v příslušných pracovních skupinách Komunitního plánu, resp. s 
organizacemi působícími v dotčených sociálních službách už při jeho tvorbě? 
 
3) Je standardní, že konzultantem projektu/investice města, který mluví do toho, jak má projekt 
vypadat a co má obsahovat, je pouze jedna organizace, která je zároveň poskytovatelem služeb, které 
mají předmětný objekt užívat, a jejíž ředitelka je zároveň manažerkou pracovní skupiny Komunitního 
plánu, kde záměr nebyl projednán? 



 
4) Proč se příslušný odbor sociálních věcí a zdravotnictví a primátor města zasazují o tento projekt a 
zároveň neřeší vznik noclehárny, která vychází jako potřebný investiční záměr z Komunitního plánu 
města Teplice na období 2021–2025? 
 
5) Je správné rozhodovat o této investici, resp. dotaci s desetiletou udržitelností dříve, než bude 
dokončena „Koncepce řešení bezdomovectví pro město Teplice“, kterou si město koncem roku 2023 
objednalo a bude ji schvalovat až v listopadu roku 2024? 
 
6) Dojde vznikem nízkoprahového denního centra pro osoby bez domova, resp. přesunem této služby z 
Řetenic (Denisovy ulice) do Trnovan (Riegrovy ulice) ke zlepšení řešení problematiky bezdomovectví, 
resp. zlepší či zhorší se dostupnost této služby ve vztahu ke vzdálenosti od centra města či „záchytky“ 
v teplické nemocnici? 
 
7) Dojde touto investicí k rozšíření sociálních služeb v předmětných oblastech, když základní síť 
sociálních služeb Ústeckého kraje je uzavřená a nebude se rozšiřovat, nebo se jedná o pouhý přesun 
stávajících služeb do prostor zřízených městem? 
 
Děkujeme Vám předem za Vaše vyjádření a za čas, který jste byl/byla ochoten/ochotna našemu 
problému věnovat.  
 
Přílohou přikládáme znění petice a informace od města Teplice poskytnuté na základě zákona č. 
106/1999 Sb. 
 
Tento dopis a případné Vaše vyjádření budou zveřejněny na webových stránkách našeho spolku 
www.trnovany.eu  
 
 
S pozdravem  
 
 
 
 
 
Mgr. Tereza Howard Drexler 
 
 
 
 
 

http://www.trnovany.eu/

